

健康存摺

105.01.22

- 「健康存摺」是以儲存自身健康資料之概念為基礎，所開發的線上健康資料查詢系統。
- 民眾可以透過網路，使用自然人憑證或健保卡通過身分驗證後，即可申請下載自己的「健康存摺」。
- 提供資料內容如下：
 1. 醫療資料：門診資料、住診資料、牙科健康存摺、中醫健康存摺、過敏資料、檢驗(查)結果資料、影像或病理檢驗(查)報告資料、出院病歷摘要、器捐或安寧緩和醫療意願、成人預防保健存摺、預防接種存摺。
 2. 保險計費、繳納資料：健保卡狀況及領卡紀錄、保費計費與繳納明細。
- 就醫時可提供所下載的醫療資料作為醫師的參考，以提升醫療安全與效益。
- 有關「健康存摺」之相關訊息，請至衛生福利部中央健康保險署官方網站查詢。



My Health Bank

105.01.22

- “My Health Bank” is an online health data search system which is developed with the concept of storing individual’s health data.
- People can use the Citizen Digital Certificate or the NHI card to download one’s Health Bank through Internet.
- Contents:
 1. Medical data: outpatient visits, hospital admissions, dental care, Chinese medicine visits, allergy histories, results & images of examination, discharge summary, consent to organ donation or palliative care, adult preventive care service and immunization histories, etc.
 2. Premium data: the validity of NHI card, the history of card applications, the calculation & payment status of premium.
- To promote medical safety and effectiveness, people can provide downloaded medical data for doctor’s references.
- For more information about “My Health Bank”, please visit National Health Insurance Administration, Ministry of Health and Welfare official website.

